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KNJIŽNICA ŠOŠTANJ
OBČINA ŠOŠTANJ

ZVRST KDAJ KAJ KJE VABI VAS

RAZSTAVA marec 2023
Pustovanje pri Mayerjevih, 4. bienalni otroški 
pustni likovni natečaj Vile Mayer

Vila Mayer, Šoštanj
Vila Mayer (Občina Šoštanj), 
Muzej Velenje

RAZSTAVA marec 2023 Ela Peroci: Med pravljice Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA februar 2023 Ela Peroci, likovni natečaj Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

MUZEJ sreda, 1. 3., 17.00
Javno vodstvo po Muzeju usnjarstva na 
Slovenskem

Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

POGOVOR sreda, 1. 3., 18.00
Pogovorni večer o ženski moči z Arietto, avtorico 
knjige Goreča duša

Vila Mayer Vila Mayer (Občina Šoštanj)

PLANINSTVO petek, 3. 3. Občni zbor Planinskega društva Šoštanj Šoštanj Planinsko društvo Šoštanj

PLANINSTVO nedelja, 5. 3. Črepič nad Mislinjsko dolino (798 m) Mislinjska dolina Planinsko društvo Šoštanj

SEJEM ponedeljek, 6. 3., 10.00–18.00 Knjižni sejem Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

POTOPIS torek, 7. 3., 18.30 Mateja Mazgan Senegačnik: Trinidad in Tobago Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

KONCERT torek, 7. 3., 19.30
Butični koncert treh glasbenic (glasbeni kolaž ob 
dnevu žena)

Vila Mayer
KUD Glasbene muze in Glasbeni 
center Ad Libitum

RAZSTAVA sreda, 8. 3.
Una, razstava fotografskih portretov Aleksandra 
Kavčnika

Glavni trg Šoštanj Vila Mayer, Občina Šoštanj

PREDSTAVITEV sreda, 8. 3., 17.00 Predstavitev zbornika in praznovanje 8. marca Kulturni dom Šoštanj Društvo upokojencev Šoštanj

USTVARJALNICA četrtek, 9. 3., 17.00 Četrtkova peta Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO sreda, 15. 3. Planinski večer Šoštanj Planinsko društvo Šoštanj

ABONMA sreda, 15. 3., 19.00 Abonma – Tadej Toš Kulturni dom Šoštanj Zavod za kulturo Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 16. 3., 17.00
Pravljična meditacija za otroke z Janjo in 
medvedkom Tapkom 

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

ŠPORT četrtek, 16. 3., 18.00 Športnik Šoštanja 2022 Kulturni dom Šoštanj Športna zveza Šoštanj

KONCERT petek, 24. 3., 18.00 Pomladanski koncert Pihalnega orkestra Zarja Kulturni dom Šoštanj Pihalni orkester Zarja in ZKŠ

PLANINSTVO nedelja, 5. 3. Po manj znanih poteh od Obirca do Mostnarja Od Obirca do Mostnarja Planinsko društvo Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 30. 3., 17.00 Pravljična joga Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

MUZEJ četrtek, 30. 3., 18.00 Klepet pod Pustim gradom: Janko Zelcer
Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

Muzej usnjarstva na 
Slovenskem, Šoštanj, enota 
Muzeja Velenje

Napovednik

080 80 34
BREZPLAČNA ŠTEVILKA

www.kp-velenje.si

Čestitamo 
za dan žena in 
materinski dan
Kolektiv Komunalnega 
podjetja Velenje
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naša OBČIna prešernov dan

Skozi mesto Šoštanj poteka državna kole-
sarska povezava Velenje–Šoštanj–Šmartno 

ob Paki–Mozirje. Z deli so na območju naše 
občine pričeli jeseni, ko so zgradili oporni 
zid ob železniški progi med Koroško in Kaju-
hovo cesto.
V februarju je potekala prestavitev infrastruk-
ture (vodovod, kanalizacija), in sicer na koncu 
Tovarniške poti (na pešpoti pri nezavarovanem 
prehodu z železniško progo) in na obeh straneh 
ceste proti Topolšici. Kolesarska steza se priklju-
či na javno pot pri BICY postaji v Metlečah.

Na delovnem srečanju so se sestali župani premogovnih regij SAŠA in 
Zasavja ter predstavniki razvojnih agencij obeh regij. Želeli so izmenjati 
izkušnje, se seznaniti s stanjem na področju prestrukturiranja regij in iz-
vajanja mehanizmov Sklada za pravičen prehod ter se seznaniti z vlogo 
Centra za pravičen prehod. 
Ta se ustanavlja znotraj regijskih razvojnih agencij in ne bo samostojna prav-
na oseba. Župani so izpostavili, da mora Center nuditi pomoč in podporo 
občinam in gospodarstvu pri črpanju sredstev in ne sme biti obratno. Župan 
Občine Šoštanj Boris Goličnik je poudaril, da morajo biti v tem Centru zapos-
leni ljudje, ki so strokovnjaki na svojem področju, ki dobro poznajo lokalno 
skupnost in z njo tudi »dihajo«. V marcu bodo potrjena merila za izvajanje 
operacij, ki jim bodo sledili razpisi ministrstva. Prvi pozivi so napovedani v 
sredini letošnjega leta, zato morajo biti upravičenci na to pripravljeni. Skupni 
cilj je, da občine uspejo počrpati sredstva Sklada in da bodo projekti izve-
deni.

Na pobudo župana Občine Šoštanj Borisa 
Goličnika je na Občini Šoštanj potekal se-
stanek pred začetkom izgradnje odprtega 
širokopasovnega optičnega omrežja RUNE 
v naši občini. Dela bo izvajalo podjetje GPO, 
d. o. o., iz Brezovice pri Ljubljani.
Glavno vozlišče bo v Podkraju pri Velenju, nanj 
se bo navezovalo omrežje za našo občino. Po 
zagotovilih izvajalca bodo z deli na območju 

Lokovice pričeli že v februarju, omrežje pa 
bodo vzpostavljali postopoma po posameznih 
krajih, tako da bo gradnja potekala nekaj let. 
Trase bodo usklajevali s predstavniki Občine 
in krajevnih skupnosti.

O natančnejših terminih izvedbe na določe-
nem področju bomo obveščali sproti preko 
občinske spletne in FB strani.

Na delovnem sestanku z Direkcijo Republike Slovenije za infrastruk-
turo (DRSI) so se v Šoštanju srečali župan Boris Goličnik s sodelavci 
in Tomaž Willenpart, vodja Sektorja za investicije v ceste, s sodelavko 
Sandro Petan Mikolavčič.
Občina je izpostavila odprta vprašanja na področju državnih cest. Bese-
da je tako tekla o šoštanjski obvoznici, ureditvi križišča proti Topolšici pri 
Vili Lučka, ureditvi krožišča Šoštanj–Ravne–Zavodnje, ureditvi ceste v 
Zavodnje, ureditvi mosta pri gasilskem domu v Šoštanju in v Lokovici o 
zagotovitvi prometne varnosti predvsem za pešce, ureditvi odvodnjava-
nja na nekaj perečih odsekih državne ceste ter o železniškem podvozu v 
Penku, kjer obstoječa infrastruktura ne omogoča prevoza večjim tovornim 
vozilom.
Po sestanku na Občini so si nekatere odseke ogledali še na terenu. Pred-
stavnika DRSI naše ceste že zelo dobro poznata.
Dogovorili so se, da se bodo projekti, ki so že vključeni v državni proračun, 
nadaljevali, za druge pa se pripravi ustrezna dokumentacija, na podlagi 
katere se investicije vključijo v državni načrt razvojnih programov.
Župan je ob tem dejal, da je vesel, da sta vodja Sektorja za investicije v 
ceste in njegova sodelavka prišla v Šoštanj in se tudi na licu mesta sezna-
nila s situacijo. Tomaž Willenpart je povedal, da so pripravljeni pomagati 
pri vseh projektih in da bodo skušali skupaj z Občino najti najhitrejšo pot 
k njihovi realizaciji.

Izgradnja 
kolesarske 
povezave

Svet županov 
premogovnih regij

Začetek izgradnje 
odprtega 
širokopasovnega 
omrežja RUNE

Sestanek z DRSI

Tjaša RehaR

N A Š A  O B Č I N A

 Foto arhiv Občine Šoštanj

 Foto arhiv Občine Šoštanj

 Foto arhiv Občine Šoštanj

Zavod za kulturo Šoštanj je 7. februarja v Kul-
turnem domu pripravil osrednjo slovesnost 
v počastitev slovenskega kulturnega pra-
znika. Zbrane sta nagovorila župan Občine 
Šoštanj Boris Goličnik in direktor Zavoda za 
kulturo Šoštanj Kajetan Čop.
Župan je razmišljal o pomenu kulture. Zanj to 
ni le praznik kulturnih delavcev, temveč …: 
»Zame je to praznik vseh ljudi, ki lahko s svoji-
mi dejanji pripomoremo, da živimo v prijaznem 
in spoštljivem okolju. Kultura niso samo ples, 
glasba, literatura, gledališče in podobno, am-
pak je kultura tudi naš iskren pozdrav, pošteno 
delo, znanje ter dobri in spoštljivi medsebojni 
odnosi.« V nadaljevanju je župan izpostavil 
negativne učinke globalizacije, zaradi katere 
bi lahko pozabili na svoje prednosti in izgubili 
svojo lastno identiteto. Opozoril je, da mora-
mo spoštovati svojo naravo, jezik, arhitekturo 
in zgodovinsko izročilo. »A poglejmo, koliko je 
ostalo od slovenske arhitekture, koliko tujk je 
v našem jeziku in koliko ljudskega izročila se 
je s časom izgubilo. Ni pa vse slabo, saj se vsi 
zavedamo ustvarjalne sile, ki poganja ta svet,« 
je dejal Goličnik in dodal, da je kot župan po-
nosen, da imamo v Občini Šoštanj bogato 
dediščino, prepoznavne posameznike in sku-
pine. »Številna društva, v katerih posamezniki 
najdete svoj ustvarjalni izraz, pripomorejo k 
skupnemu lepšemu vsakdanu. Prav vsak je po-
memben. Obljubljam, da bo lokalna skupnost 
še naprej s primernim financiranjem ustvarjala 
dobre podlage za vaše delo. Želim si dobrega 
dialoga in pomoči z vaše strani. Podajte pre-
dloge, da skupaj naredimo občino še boljšo, 
še bolj prijazno. Občino, grajeno na kulturi, 
ustvarjalnosti, na vseh generacijah, na mladih 
ljudeh. Zanje delamo, ustvarjamo in živimo,« 
je zaključil župan, ki se je tudi zahvalil organi-
zatorjem prireditve, vsem prisotnim pa zaželel 
lepo praznovanje praznika.
Kajetan Čop je v svojem govoru med drugim 
dejal: »Veseli me, da imam zopet čast biti tukaj 
z vami. Tokrat zadnjič kot direktor Zavoda za 
kulturo Šoštanj. V vseh teh letih sem sodeloval 
pri mnogih čudovitih projektih s področja kultu-
re in tako imel čast spoznati veliko dobrih ljudi 
iz naše občine. Ljudi, ki živijo življenje z nasme-
hom v srcu in očeh. Zaradi njih sem spoznal, 
kje se rojeva prava kultura. Znova in znova so 

me spomnili, da so najpomembnejše misli in 
dejanja iz srca. Za to jim bom večno hvaležen,« 
je dejal in pri tem izpostavil predvsem svoje 
sodelavce – Milojko, Zvezdano, Naceta in De-
jana. V nadaljevanju je poudaril, da ljudje zna-
mo skrbeti za svoje avtomobile, hiše …, slabše 

pa poskrbimo sami zase. Za vsak medčloveški 
odnos je pomembno, da sprejmemo sebe in 
druge takšne, kot so. »Drug drugega poslušaj-
mo in se pogovarjajmo brez obsojanja, bodimo 
veseli, da lahko skupaj spoznavamo zmote in 
radosti življenja. Vsak posameznik lahko spre-
meni le sebe. Kvaliteta življenja je v nas samih 
– v glavah in srcih,« je še povedal Čop in ob 
koncu zbranim zaželel, da bi bil vsak njihov dan 
dan kulture in hvaležnega življenja.
Program Zmenek s poezijo, Kajuhovci po Kaju-
hu, Nemirni čas mladosti so pripravili učenci 
OŠ Karla Destovnika - Kajuha Šoštanj z men-
toricami Ano Brigito Grobelnik, Vlasto Šuber, 
Metko Berk in Bogomiro Vrčkovnik Šopar. Mladi 

Kajuhovci so na zmenku s poezijo s številnimi 
slovenskimi avtorji z glasbo, recitacijami in igro 
predstavili delček svojega vsakdana. Od težav 
pred tablo, do zadreg na zmenkih …
Glasbeni gost na prireditvi je bil Denis Trap, 
program pa je povezovala Milojka B. Komprej.

Župan Boris 
Goličnik: 
»Kultura je tudi naš 
iskren pozdrav, pošteno 
delo, znanje in dobri ter 
spoštljivi medsebojni 
odnosi.«

Tjaša RehaR

Foto Dušan Dobnik

Foto Dušan Dobnik

Foto Dušan Dobnik

p r e Š e r N O v  d A N
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Planinska zveza, športni park in kdo bo dobil 
priznanje ŠZ Šoštanj
Tale intervju preprosto morate prebrati. Bojan 
Rotovnik je človek, ki malo govori, a veliko na-
redi. Tisti, ki ga poznate, se zagotovo strinjate. 
Sodelovanje z njim mi je bilo vedno v veselje, 
zato ker goji poleg mnogih dobrih lastnosti, 
ki ga odlikujejo, spoštljivost in zanesljivost. 
Najbrž ga je to naučil tudi šport, ki ga spremlja 
že od malega. Še vedno sem ponosna, da je 
bil dva mandata predsednik Planinske zveze 
Slovenije in tudi tako zastopal ime našega 
Šoštanja in iz prve roke vem, da ni posegal v 
delo društev, temveč spretno usklajeval in po-
vezoval. Zdaj je njegovo ime eno izmed treh 
imen podpredsednikov EUMA. Od lanskega 
oktobra je znova predsednik Športne zveze 
Šoštanj in ker ta nekaj časa ni delovala, ozi-
roma opravljala aktivnih funkcij, smo veseli 
novega zagona. Ker je Bojan Rotovnik zanes-
ljiv in spoštljiv človek. Res morate prebrati 
intervju, ne zaradi prej naštetih funkcij, ki niti 
slučajno niso vse, marveč zato, ker je prav, da 
vemo, kakšne ljudi imamo v našem kraju? Ga 
ne poznate? Vaš sosed je!
Bojan Rotovnik, vemo, da ste prisotni v lokalni 
skupnosti na več načinov, a najbolj vas neka-
teri poznamo preko planincev in športa. Kako 
pa bi se vi predstavili?
Z družino živim v Šoštanju, kjer tudi delam. Ve-
liko svojega prostega časa posvečam prosto-
voljnemu delovanju na različnih področjih, še 
posebej na področju športa, kamor sodi tudi pla-
ninstvo. Že v rani mladosti so me prevzele gore 
in narava in je planinstvo v različnih izraznih ob-
likah postalo moj način življenja. Poleg tega sem 
se navdušil tudi za prostovoljno delo v različnih 
organizacijah, najprej na lokalnem nivoju, nato 
na državnem, sedaj pa tudi na evropskem. 
Še vedno smo ponosni na vašo predsedniko-
vanje na čelu Planinske zveze Slovenije. Malo 
se vrniva v nedavni čas. Kako dolgo ste bili 
predsednik?
Na čelu planinske organizacije sem bil dva man-
data, in sicer od 2010 do 2018. Sam sem bil pre-
dlagatelj spremembe statuta, po katerem sedaj 
velja, da je lahko vsakdo predsednik zveze le 
dvakrat zapored. Močno verjamem, da vsaka or-
ganizacija po dveh mandatih potrebuje svežino 
na vodstvenih položajih, saj je to pogoj za dolgo-
ročno uspešno delo. Ko sem bil predsednik sem 
se moral ukvarjati z zelo širokim spektrom delo-
vanja ene izmed največjih nevladnih organizacij 
pri nas. Ne glede na to, da sem bil pred prevze-
mom te funkcije v zvezi aktiven že 15 let, sem 
šele zatem začel spoznavati vso izjemno širino 

in globino vsebine dela slovenske planinske or-
ganizacije. Opravljanje takšne funkcije zahteva 
ogromno časa, energije in osebne motivacije, a 
kot sem že nekajkrat dejal, da če bi lahko zavrtel 
čas nazaj, bi še enkrat kandidiral za predsednika 
planinske zveze in prav tako na položaju ostal 
največ dva mandata. Po zaključku predsedniko-
vanja sem ostal aktiven v planinski zvezi, a sedaj 
imam to prednost, da se lahko bolj poglobljeno 
ukvarjam samo z nekaterimi področji planinske 
dejavnosti, ki so mi najbližje.     
Kaj si štejete za vaš osebni doprinos?
Funkcija predsednika planinske zveze je prosto-
voljna, organizacija pa je izjemno velika, tako po 
številu članov kot po vsebini dela. Zato posame-
znik ne more uvesti kakšnih pomembnejših spre-
memb brez sodelovanja številnih drugih planin-
skih entuziastov in podpore strokovne službe. 
Sam si štejem v čast, da smo kot zelo dobra eki-
pa, poleg opravljanja številnih vsakodnevnih op-
ravil, uvedli tudi nekaj sprememb v ustaljenem 
delovanju organizacije. Ena izmed pomembnej-
ših tovrstnih sprememb je bila digitalizacija na 
različnih področjih delovanja. Tako smo vsem za-
interesiranim posameznikom omogočili spletno 
včlanjevanje, spletna stran je postala osrednji 
medij za komuniciranje, vzpostavljen je bil digi-
talni kataster več kot 10.000 km planinskih poti v 
Sloveniji in uveden enotni dokumentni sistem za 
poslovanje tako planinske zveze kot planinskih 
društev.      
Koliko ste spoznali druga društva v sloven-
skem prostoru?
Pri nas deluje skoraj 300 planinskih društev, ki 
delujejo tako na področju promocije planinstva 
in izvajanja različnih aktivnosti kot tudi v skrbi za 
planinsko infrastrukturo, kot so planinske poti, 
koče in plezališča. Delovanje zveze je močno 
vpeto v delovanje društev, zato sem imel mož-
nost spoznati ogromno posameznikov, ki so ak-
tivni v planinskih društvih, in prav tako podrob-
neje spoznati vsebino dela številnih planinskih 

društev. Glede na to, da velika večina dela po-
teka prostovoljno, vsa ta planinska društva op-
ravljajo izjemno delo. 
Ste z drugimi društvi sodelovali tudi na med-
narodni ravni? Kako?
Planinska zveza je članica kar osmih mednaro-
dnih organizacij, ki delujejo na različnih pod-
ročjih planinske dejavnosti. Preko zastopanja 
naše zveze sem se imel možnost udeležiti precej 
aktivnosti na mednarodnem nivoju in tako spoz-
navati tuje planinske organizacije in tudi nekaj 
tujih gorstev. Slovenska planinska organizacija 
tako po vsebini dela kot številu članov spada v 
skupino najbolj razvitih planinskih organizacij na 
mednarodnem nivoju in tudi zato imamo precej 
naših predstavnikov v različnih mednarodnih or-
ganizacijah. Sam sem že pet let eden od treh 
podpredsednikov Evropskega združenja pla-
ninskih organizacij (EUMA), v sklopu katere se 
ukvarjamo tako z dokumenti Evropske unije kot 
z razvojem planinske infrastrukture (poti, koče in 
plezališča). 
Pa se vrniva še k domačemu društvu. Ste ves 
čas član Planinskega društva Šoštanj? 
Planinsko društvo Šoštanj je društvo z bogato 
tradicijo, pestrim programom dela in številnim 
članstvom. Vsak ljubitelj narave lahko v društvu 
najde aktivnosti zase, pomembna sestavina pla-
ninstva pa je tudi družabnost. Pomembno je, da 
lahko po prihodu iz hribov ali po končani kakšni 
drugi planinski aktivnosti rečemo, da smo se 
imeli »fajn«. In takšnega »fajnega« razpoloženja 
je v planinskem društvu precej, zato sem vesel 
in ponosen, da sem član društva že od leta 1986. 
Tudi tukaj ste imeli vidne funkcije.
Že v začetku srednje šole sem postal aktivni član 
društva, saj so me imenovali za načelnika mla-
dinskega odseka. Zatem sem v društvu opravljal 
različne funkcije, od tega sem bil en mandat tudi 
predsednik društva, in to v času, ko je društvo pra-
znovalo 100. obletnico delovanja. A bolj kot funkci-
je je zame pomembnejše to, da sem že od svojega 
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šestnajstega leta prostovoljni planinski vodnik in da 
na različnih planinskih izletih, pohodih in turah mno-
gim udeležencem omogočamo, da v dobri družbi 
varneje izvajajo različne planinske aktivnosti.  
Zdaj pa k ŠZ Šoštanj. Ustanovljena je bila leta 
1996, ravno v februarju. Najbrž niste bili med 
ustanovitelji, kdo so bili?
Ustanovitelji športne zveze so bili Športno druš-
tvo Šoštanj, Košarkarski klub Elektra, Kegljaški 
klub Šoštanj, Odbojkarski klub Topolšica Šoštanj, 
Ženski odbojkarski klub Kajuh in Nogometni klub 
Usnjar. V letu 1999 so se ustanovnim članom 
pridružili še Planinsko društvo Šoštanj, Šahovski 
klub Šoštanj,  Namiznoteniški klub Spin, Ženski 
kegljaški klub, Jamarski klub Podlasica Topol-
šica, Modelarski klub, Ribiška družina Paka in 
Rokometni klub – veterani Šoštanj. Število včla-
njenih društev je nato z leti malo nihalo, danes je 
v zvezo včlanjenih 14 športnih društev in klubov.
S kakšnim namenom je bila ustanovljena?
V devetdesetih letih preteklega stoletja so bile 
ustanovljene mnoge nove občine, med njimi tudi 
občina Šoštanj. Posledično se je pojavila potre-
ba, da se v občinah ustanovijo tudi športne zve-
ze z namenom povezovanja različnih športnih 
društev in klubov, izvajanja skupnih športnih ak-
tivnosti in zaradi enotnega zastopanja interesov 
športa na lokalni ravni. Občinske športne zveze 
so tudi članice Olimpijskega komiteja Slovenije 
– Združenja športnih zvez, kjer lahko preko ak-
tivnega delovanja pridobivajo ustrezne informa-
cije, primere dobre prakse in soustvarjajo razvoj 
športa na državni ravni.    
Kdaj ste se vi priključili?
Po pretečenih prvih treh letih delovanja je bilo na 
skupščini, ki je bila decembra 1999, med članice 
zveze sprejeto tudi Planinsko društvo Šoštanj in 
takrat sem bil izvoljen za člana upravnega od-
bora, nato sem bil en mandat podpredsednik in 
še en mandat predsednik zveze. Zatem sem se 
umaknil iz aktivnega dela v športni zvezi in se 
bolj posvetil prostovoljnemu delu v Olimpijskem 
komiteju Slovenije – Združenju športnih zvez, 
kjer v lanskem letu nisem več kandidiral za nov 
mandat člana izvršnega odbora, saj sem se od-
ločil, da bi želel biti ponovno aktivnejši na lokal-
nem nivoju. Zato sem lani oktobra sprejel kan-
didaturo za predsednika Športne zveze Šoštanj, 
saj mi ni bilo vseeno, da je bila ta organizacija od 
leta 2017 naprej praktično brez aktivnosti.  

Kako deluje?
Modeli delovanja občinskih športnih zvez so v 
Sloveniji različni. Nekatere zveze so od občin 
prevzele vlogo izvajanja letnega programa špor-
ta na lokalnem nivoju, kar pomeni, da med špor-
tna društva in klube delijo občinska sredstva za 
šport. Ker so športne zveze v osnovi društvene 
organizacije, kjer je močno prisotno prostovolj-
no delo, mnoge občinske športne zveze niso 
zmogle uspešno izvajati s strani občin dodeljenih 
nalog, zato so njihovo vlogo začeli prevzemati 
občinski zavodi za šport in marsikje danes sploh 
nimajo več občinske športne zveze. V Športni 
zvezi Šoštanj je bil sprejet drugačen model delo-
vanja, in sicer da zveza združuje športna društva 
in klube pri izvajanju skupnih aktivnosti in za 
namen enotnega zastopanja interesov športa na 
lokalni ravni. To je možno izvajati na prostovoljni 
osnovi in s precej manjšimi finančnimi sredstvi. 
Kako sodelujete na primer s ŠZ Velenje?
V okviru Športne zveze Velenje deluje tudi re-
gijska pisarna Olimpijskega komiteja Slovenije 
– Združenja športnih zvez, ki na področju SA-
ŠA regije izvaja različne športne aktivnosti in 
nudi podporo tako občinskim športnim zvezam 
kot tudi športnim društvom. Ker je bila Športna 
zveza Šoštanj zadnjih nekaj let neaktivna, so se 
pretekle oblike sodelovanja prekinile, a so s po-
novno oživitvijo naše zveze že bili vzpostavljeni 
stiki in na februarski skupščini že začeti dogovori 
o izvedbi kakšne od večjih vseslovenskih špor-
tnih prireditev s področja promocije športa tudi 
v Šoštanju. 
V ponedeljek, 13. 2., je bila skupščina. Kaj ste 
sklenili?
Redne letne skupščine so se udeležili predstav-
niki kar 13 od 14 članov, kar daje skupščini še 
dodaten pomen. Oblikovali smo program dela 
za letošnje leto, ko nameravamo poleg podeli-
tve priznanj izvesti še en večji poletni rekreativni 
turnir v različnih športnih panogah in ustrezno 
obeležiti nov državni praznik dan športa, ki bo 
23. septembra. Poleg tega je bil s strani Občine 
predstavljen projekt Športnega parka Šoštanj, ki 
že ima gradbeno dovoljenje in se bo v letošnjem 
letu predvidoma izvedla 1. faza ureditve nogo-
metnega igrišča. Prisotni so podali kar nekaj 

zanimivih predlogov za manjše modifikacije pro-
jekta in dogovorili smo se, da bomo v okviru zve-
ze opravili interno razpravo in nato Občini podali 
skupne predloge. V zaključku sta predstavnika 
Športne zveze Velenje podala informacijo o de-
lovanju regijske pisarne OKS-ZŠZ v Velenju.   
Med drugim vsako leto naredite tudi razpis za 
naj športnika leta. Ali ga kdaj ni bilo?
Podeljevanje priznanj najboljšim športnikom 
občine Šoštanj se je začelo leta 2003 za leto 
2002, nato so te podelitve redno potekale do 
leta 2012, nato pa je do danes bila le še ena pri-
reditev v letu 2017. Ko so tri društva oktobra lani 
zaradi večletne neaktivnosti sklicala skupščino 
zveze, na kateri je bilo izvoljeno novo vodstvo, 
je bila ena izmed sprejetih prioritet, da ponovno 
začnemo s podeljevanjem priznanj. Na podlagi 
javnega razpisa smo prejeli 19 predlogov, kar je 
bilo zame osebno zelo pozitivno presenečenje. 
V našem lokalnem okolju imamo ogromno zelo 
uspešnih športnikov in ravno to je glavni namen 
podeljevanja priznanj, da najuspešnejše med nji-
mi ustrezno predstavimo širši javnosti.  
Kdaj bo letos podelitev?
Kulturni dom Šoštanj bo v četrtek, 16. marca, ob 
18.00 gostil letošnjo prireditev ob podelitvi pri-
znanj najboljšim športnikom za leto 2022. Ker je 
takšna prireditev lokalni praznik športa, že sedaj 
vabimo vse simpatizerje športa, da se udeležijo 
te prireditve. Pripravljamo tudi zanimiv in pester 
spremljevalni program, ki bo temeljil na »dina-
mično in digitalno«, več pa sedaj ne želim pove-
dati, saj želimo, da bi bila prireditev tudi manjše 
prijetno presenečenje za prisotne. 
Že vemo imena?
V Športni zvezi Šoštanj smo za izbor prejemni-
kov priznanj imenovali strokovni odbor, ki je 
sestavljen iz nekdanjih vrhunskih športnikov, 
ki so vsi še danes aktivno vpeti v šport. Glede 
na veliko število zelo kakovostnih predlogov ne 
bodo imeli lahkega dela, a v športu pač velja, 
da je prvo mesto samo eno. Verjamem, da bodo 
izbrali najprimernejše dobitnike priznanj za leto 
2022, katerih imena bomo objavili po zaključku 
postopka izbire.  
Se vidimo na prireditvi in tudi v prihodnje le-
pega delovanja! 

Foto osebni arhiv
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Pust šoštanjski

p u s t  Š O Š t A N j s k I

Pod Pustim gradom je javno zasedal tudi FECC 
tribunal                      
Sobotni pustni karneval, ki se v Šoštanju že 17 let 
izvaja v okrilju Zveze karnevalskih mest Evrope 
(F.E.C.C.), je že zdavnaj prerasel trško pustno raja-
nje pa tudi izjemne, karnevalske zgodbe. V dese-
tletjih je zrasla kakovost organizacije, prireditelji 
so privabili in gostili na tisoče posameznih pustnih 
šem, karnevalskih in etno likov iz vse Slovenije in 
nekdanje skupne države, a tudi že veliko iz sre-
dnjeevropskega zamejstva. Uradni stiki in obiski 
predstavnikov federalne karnevalske organizacije 
so sprejeli za svoje prijatelje in ugledne kolege tako 
prirediteljev izpod Pustega gradu kot vodstvo Obči-
ne Šoštanj in domačih etno skupin Koši šoštanjski 
in Tresimirji. Obnovljeni Glavni trg nudi tudi pro-
storske pogoje za izvajanje osrednjega programa 
pustne žurke, zato sem z vključenim gostoljubjem 
radi prihajajo novi in se vračajo že stari, nekdanji 
člani številnih karnevalskih krajev še zlasti od obale 
Jadrana, od Makedonije do vse nekdanje notranjo-
sti zdaj že »pustne Juge«. Vse to odpira vrata števil-
nim gostom, ki se kot turisti radi vračajo v Slovenijo 
in v Šaleško dolino, saj so dobro počutje in znanstva 
velika spodbuda za potovanje v tako »domačne«, 
gostoljubne in ogleda vredne kraje. Hkrati to pome-
ni tudi obveze do drugih, ko vabijo na druženja in 
karnevalski, turistični in pustni duh povezujejo ljudi 
med seboj.
Peter Radoja, Turistično olepševalno društvo 
(TOD) Šoštanj: »Kot člani federacije evropskih 
karnevalskih mest smo vabljeni in vključeni, da s 
svojimi skupinami sodelujemo na mnogih evropskih 
karnevalih. Gostje iz tujine pa prihajajo v Šoštanj, 
ki nedvomno sodi med pomembnejša karneval-
ska mesta v Sloveniji. Letos smo gostili skupine iz 
Vrnjačke Banje, Rakovice, Šabca, Banja Luke, Iva-
nič Grada in Sračincev. V karnevalu je sodelovalo 21 
skupin s 470 sodelujočimi. Po oceni organizatorja 
TOD je bilo vključenih in navzočih skupaj okrog 10 
tisoč obiskovalcev, izjemno navdušenih nad izvedbo 
karnevala. Častni gost je bil član predsedstva FECC 
Aleksander Vasovič, ki je nagovoril množico »ob 
boku« domačega župana Borisa Goličnika; oba sta 
izrekla priznanje za odlično organizirano, etnološko 
pustno prireditev, pozdrave pa sta namenila vsem 
maskiranim posameznikom in skupinam ter števil-
nim občudovalcev ob blizu in daleč. Karneval pa je 
spremljal tudi Andrej Klasinc predsednik FECC za 
Slovenijo. Karneval je doslej potekal skoraj nepre-
kinjeno od leta 1952. Celo v času korone nam je us-
pelo organizirati sprevod po Šoštanju. Letos ja Pust 
Šoštanjski  razpletal rdečo nit vse-obče zdravstvene 
reforme. Šoštanj je edino mesto, ki se je z inovativnim 

70. Pustni 
karneval v 
Šoštanju z vsemi 
možnimi presežki                                                  

jože MiKlavc
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Američani in Rusi z roko v roki iz vesolja na Glavni trg v Šoštanj  Foto Jože Miklavc 

Brez Zarje na Šoštanjskem ne mine noben kraval, ups, karneval. Foto Jože Miklavc 

pustovanjem rešilo čakalnih vrst. Uspelo nam je na 
svoj način rešiti tudi zagato manjkajočega premoga 
ali črnega zlata. Namesto iz Indonezije smo ga uvo-
zili iz Pristave. Pretovarjanje kolna nam je šlo veliko 
boljše od rok in lopat kot premogovniku.« 
Prav Pristava je poleg Lajš, Šentvida, Šaleka, Mo-
zirja, Dobove, Vidma pri Ptuju, Sodincev ter drugih 
sodelujočih mest in vasi popestrila norčavost tudi 
letos. Organizatorju TOD Šoštanj so tudi letos po-
magali Občina in KS Šoštanj, Zavod za turizem ŠD 
ter številni drugi. Tudi to pa ne bo rešilo likvidnosti 
ter vseh finančnih zagat, s katerimi se bo društvo 
ubadalo skozi vse leto. Predsednik društva Peter 
Radoja s svojim podpredsednikom Romanom Kra-
merjem načrtuje letos vsaj 4 gostovanja v tujini, ki 
pa jih brez »županovega šparovca« ter dodatka v 
občinskem rebalansu ne bo mogoče izvesti. Zato je 
bil apel k temu podan tudi s karnevalske tribune. 
Zgodba se je odvijala s formiranjem od spominske-
ga obeležja Koša pri krožišču ob TEŠ-u, mimo po-
šte do Glavnega trga, kjer je potekala predstavitev 
skupin in vsebin, ki so jih predstavljali karnevalski 
gostje. Vzdušje objema obiskovalcev z množično 
prisotnimi posameznimi »larfami« in skupinicami so 
v primernem vremenu  spodbujali sodelujoče v po-
vorki, da so se predstavljali po svoje, a še posebej 
pompozno pred osrednjo tribuno, kjer so bili tudi 
častni gostje in funkcionarji FECC. Spremljajoča 
glasba, ples, nagovori in izmenjava simboličnih spo-
ročil ter daril so urejeno potekali in se iztekali proti 
mostu čez Pako. Tribunal Petra Radoja Klepetca, 
Miša Melanška Piksija Dixija in Lejga Digi asi-
stenta Kremenka na posebnem odru je poizkušal 
prevpiti kulturno množico in gostujoče skupine. Na 
srečo pa je v celoti prevladala etnovsebina karne-
valskega duha. Po dveh urah so se še tako željnim 
senzacij zapolnile spominske kartice, a tudi sne-
malniki so že omagovali nad ponudbo videnega in 
slišanega. Popoln triumf prirediteljev, TOD Šoštanj, 
ZKŠ Šoštanj, ob brezkompromisni podpori Občine 
Šoštanj ter še mnogih sponzorjev, je doživel veliko 
zadoščenje. To je bilo TO in naj se vrne ter vrača 
še v nedogled, saj to je pomemben ventil v vsak-
danjost, za boljši delovni ritem ljudem, občanom v 
duhu medkulturnega sodelovanja. Pust je bil in os-
tane nekaj veličastnega tudi v tej prekopani dolini, 
kjer se rojeva svetloba in toplina sobivanja.  

Tresimirji ob Koših pravljična legenda iz roda v rod Foto Jože Miklavc 

Član Senata evropskih 
karenevalskih mest FECC tudi 
šoštanjski župan Boris Goličnik     Foto Jože Miklavc 

Hahahahaaaa, se v Šoštanju šušlja ... da vse je res po dolgem in počez ... Foto Jože Miklavc 

Protokol Združenja karnevalskih mest Evrope je zasedal na Glavnem trgu v Šoštanju.                 Foto Jože Miklavc 

Prišli so z višavja nad dolino štirje letni časi. Foto Jože Miklavc 
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Petrolu je bil zvest več kot 40 
let delovne dobe 
Zelo znan krajan Gaberk Bogdan Lampret, nazadnje 
zaposlen kot prodajalec na Petrolovem servisu ob Celj-
ski cesti v Bevčah – Črnovi, je v sredini leta 2022 izpol-
nil delovno obveznost za vstop v »pokojninski stan«. A 
je v interesu delodajalca družbe Petrol po dopolnjenih 
40 letih delovne dobe podaljšal zaposlitev še za pol 
leta. Tako se je dobro izšlo za majhen kolektiv delov-
ne enote delodajalca, Bogdanu pa je to bilo v veselje, 
saj se je lahko še dodatno potrdil v zvestobi do zapo-
slovalca, ki mu je posvetil večino, kar 35 let delovne 
dobe. Zdrav je dočakal tudi zadnji dan, ko se je od so-
delavcev na Petrolovem servisu pri Velenjki v Velenju 
poslovil 1. februarja 2023. V Topolšici pa je, kot radi 
rečemo, dal za »zadnjo rudno« in tako v domači občini 
Šoštanj, kjer je z osrednjo zaposlitvijo po prvi praksi v 
Gorenju začel, tudi zaključil aktivno delovno dobo. Zna-
nega gasilskega veterana pri PGD Gaberke smo ob tem 
prelomnem življenjskem dejanju zadnjega dne obiskali 
na delovišču, ki mu bo, kot je dejal, ostalo v lepem spo-
minu in pri srcu za vselej. V pogovoru nam je povedal 
dvoplastno zgodbo, kako se je iz šolskih klopi pridružil 
prostovoljcem PGD Gaberke in Petrolovcem, kar  je nje-
mu in družini le pozitivno zaznamovalo in omogočalo 
solidno življenje. 
Bogdan Lampret, sinonim za krepostnega prosto-
voljca gasilca v občini Šoštanj in priznanega pro-
dajalca naftnih derivatov ter tehničnega blaga, 
kakšna je bila vaša življenjska pot do sedaj?
Po končani osnovni šoli Biba Roeck leta 1977 in šola-
nju na poklicnem šolanju v trgovskem šolskem centru 

v Celju med 1977 do 1980 je bila moja prva zaposlitev v 
Gorenju. Minila je kot privajanje v delo in za samostojni 
zaslužek do leta 1985,  medtem pa sem odslužil tudi vo-
jaški rok. Za še boljši kruh sem se nato zaposlil na Pe-
trolu v Šoštanju, kjer sem služboval do leta 1993. Tak-
rat sem našel nov izziv, že krepko povezan z gasilskim 
prostovoljstvom, in se zaposlil pri Petrolu v Šoštanju. 
Najdaljše obdobje, kar 12 let, sem opravljal svoje delo 
prodajalca energentov nato na Petrolovi enoti Šaleška, 
vsa zadnja leta pa tudi na drugih enotah iste firme.
Kako je videti delovno kariero nazaj, po izpolnjeni 
celotni delovni praksi, ko si človek zaželi početi še 
kaj drugega in se še bolj posvetiti družini ter svojim 
nepotešenim željam in pričakovanjem umirjenega 
staranja?
Zaposlitveno kariero sem zaključeval na servisu Celj-
ska – Črnova in se upokojil s 1. februarjem 2023. Člo-
veka kar malo stisne pri srcu, ko se poslavlja od svojih 
prijetnih, zvestih sodelavk in sodelavcev, razumevajo-
čega vodje zadnjih 6 let (Benjamin Javornik), s katerimi 
smo si delili prijetne, odgovorne in uspešne dogodke, 
predvsem zelo natančno delo, ki na bencinskih servisih 
zahteva visoko stopnjo čistoče, preventivne delovne 
in protipožarne varnosti ter primeren odnos s kupci 
in uporabniki servisa. A nazadnje mora le prevladati 
pričakovanje umiritve življenjskega ritma in želja po 
več prostega časa ter izpolnjevanja želje po delu ok-
rog doma, obisku narave in ja, še vedno moje aktivne 
vloge pri gasilcih v Gaberkah ter širše na ravni gasilske 
zveze.  
Znani ste kot gasilski operativec, a tudi človek na 
več odgovornih funkcijah. To je bilo dobro tudi za 
vaše delovno okolje na servisu s prodajo vnetljivih 
snovi, goriv in plina. Kako je šlo to skozi desetletja?
Med celotno delovno dobo sem bil član PGD Gaberke, 
kjer sem opravljal številne operativne in vodstvene na-
loge ter funkcije. Sem podpoveljnik občinskega povelj-
stva Občine Šoštanj, prav letos pa sem prevzel še en 
4-letni mandat s funkcijo predsednika PGD Gaberke. 
Še pred tem sem bil v različnih vlogah in nosilec od-
govornih funkcij tudi na ravni Gasilske zveze Šaleške 
doline. A to, če si enkrat zraven, pritiče vsakomur, če 
mu zaupajo ostali člani in geslo: Enkrat gasilec, za 
vselej gasilec!

Kot takšen, resen in odgovoren, gasilec z znanji in 
odločnostjo na področju požarne preventive in ga-
silske operativne dejavnosti, ste bili opaženi tudi v 
svoji delovni sredini in pooblaščeni za požarnovar-
nostne ukrepe za delovne enote Petrola.
Tako kot zaposleni pri Petrolu, kjer je delovno področje 
in okolje s povečano stopnjo požarne nevarnosti, prav 
tako v gasilstvu se je treba strokovno izobraževati, do-
polnjevati znanje in biti v koraku z novejšimi spoznanji 
ter zakonskimi zahtevami. Kot takšen sodelavec sem 
bil poklican k dodatnim delovnim obveznostim in po 
izreku, kar se Bogdan nauči, to Lampret zna, je bil izziv 
več kot normalen. Ja, to se me je držalo in še nisem 
čisto ven iz tega.
Njegov zadnji vodja Benjamin Javornik se je o sode-
lavcu izrazil zelo pohvalno, saj »… si se nanj lahko 
zanesel v vsakem oziru. Odgovorno je opravljal svo-
je delo in še več, poskrbel, da je vse funkcioniralo, 
strpen in prijazen do kupcev ter vseh v kolektivu. Ja, 
želimo mu vse dobro tudi v domačem okolju in med 
njegovimi gasilci!«
Za zaključek, ko bralcu Lista in zaslužnemu novemu 
upokojencu zaželimo vse dobro in še naprej kreposti in 
zdravja, pa je na mestu dodati, da je bil Lampret opažen 
tako v delovnem okolju kot še posebej v gasilski prosto-
voljni organizaciji. Kot prizadeven, zanesljiv in prijazen 
član gasilske organizacije je opravljal tudi druge, zau-
panja vredne naloge pri gasilskih organizacijah na ravni 
občinskega poveljstva Občine Šoštanj ter GZ Šaleške 
doline. V tem času je prejel kar nekaj pomembnih funk-
cij, priznanj in odlikovanj tako v svojem društvu kot tudi v 
okviru občinskega poveljstva – kot član PGD Gaberke 46 
let, od tega 24 let hišnik, 6 let poveljnik, 18 let predsed-
nik društva, pravkar prevzel še en predsedniški mandat, 
namestnik poveljnika poveljstva Občine Šoštanj s činom 
gasilski častnik II. stopnje. O izjemnih zaslugah pričajo 
tudi visoka priznanja: I. stopnja Gasilske zveze Šaleške 
doline, odlikovanje in plamenica I. stopnje Gasilske zve-
ze Slovenije, bronasti znak civilne zaščite in priznanje 
Gasilske zveze Slovenije za posebne zasluge. Vse dobro 
in na pomoč, tovariš in gospod Lampret!

Gaberčan Bogdan 
Lampret zdrav in 
vesel v pokoj 

jože MiKlavc 

Bogdan Lampret v družbi svoje zadnje delovne ekipe Petrola Velenje – Črnova Foto Jože Miklavc 

V mesecu marcu praznujej_mo ženske dva prazni-
ka. Osmi marec je mednarodni dan žena, v zgodo-
vino zapisan kot datum, ko so leta 1857 v tekstilni 
tovarni v New Yorku ženske prvič stavkale. Do 
enakopravnosti v družbi je bila dolga pot, na ka-
teri so se borile in tudi umirale. In ravno na to nas 
opozarja ta datum. Ne na ponosno vlogo ženske, 
temveč na trdo prehojeno pot, da imamo kolikor 
toliko enakopraven status v družbi in pri nas šele 
od leta 1945 tudi volilno pravico. 
Materinski dan je drugi praznik, ki ga praznujemo v 
marcu. Tudi ta ima več desetletja trajajočo zgodbo, ki 
ni enaka prvemu prazniku. 25. marec je praznik, pos-
večen materam. In ne gre enačiti in je žalostno, da 
celo ženske enačijo materinstvo z ženskostjo. Kajti 
vsaka ženska, naj bo mati ali ne, je vredna spošto-
vanja in enakega položaja v družini, družbi in službi. 
Zato smo vprašalnik naravnali na 8. marec, vsem 
dekletom, ženskam in materam pa želimo ponosen 
vsakdan! 
Na nekaj naslovov smo poslali enaka vprašanja. 
Vsem, ki so nam odgovorile, se iskreno zahvaljujemo 
za sodelovanje pri oblikovanju tega zapisa. 
Na katerem področju dela – poklicno ali doma naj-
bolj občutite žensko vlogo?
Kaj delate poklicno?
Vas kot žensko v naši družbi kaj posebej moti?
Je praznik 8. marec pri vas osebno ali v okolju dru-
gačen od drugih dni?
Kaj bi zaželeli dekletom in ženam ob prazniku?
Na katero svoje dejanje ste kot ženska najbolj po-
nosni oziroma ponosni na sploh?

Teodora Jakob

Skrbimo za dom in družino, smo matere in žene. 
Sem samostojna podjetnica v gostinski dejavnosti. 
Menim, da so v družbi razlike med moškim in žensko 
še vedno nekako prisotne; moški še vedno zasedajo 
boljše položaje v službi in prejemajo boljše plačilo. 
Žensko družba še vedno obsoja, da si je dovolila 
prestopiti mejo in se podati na področja, ki so bila 
nekdaj predvsem moška ... Nečesa pač ne moreš po-
četi, ker si pač ženska. Ja, za 8. marec smo ženske 
pri nas deležne več pozornosti. 
Vsem dekletom in ženam ob njihovem prazniku že-
lim, da se zavedajo svojih dobrih lastnosti, da osta-
nejo zveste sebi, da verjamejo vase in si vzamejo 
tudi čas zase. Bodite ponosne na vse tisto, kar ima-
te. Najbolj ponosna kot ženska sem, ker mi uspeva 
ohranjati ravnotežje med družino in delom.

Marjeta Mazej

Žensko vlogo najbolj občutim v domačem okolju. 
Sem administratorka v domačem podjetju.
V naši družbi me kot žensko ne moti nič posebnega. 
Praznik 8. marec običajno preživim s prijateljicami na 
smučanju ali na kavici in klepetu.
Vsem dekletom in ženam bi ob prazniku zaželela, da 
bi bile samozavestne, samostojne in enakopravne. 
Naj bodo ponosne nase in na svoje dosežke doma in/
ali v službi. Predvsem pa naj ne pozabijo nase in si, 
če je le mogoče, vzamejo čas za sprostitev in veselje.
Najbolj ponosna sem na svojo družino in urejen dom. 
Zelo ponosna pa sem tudi na svojo vlogo predsedni-
ce v lokalnem društvu Vulkan, ki ga s pomočjo sode-
lavcev prostovoljno in uspešno vodimo že vrsto let.

Andreja Petrovič

Izredno sem ponosna, da sem ženska. Rada op-
ravljam ženska dela. Mami je vedno govorila: An-
dreja, nauči se delat, da tvoj partner ne bo rekel, da 
te nisem nič naučila. Včasih sem žalostna, da moški 
ne vidijo ženske duše, ranljivosti ... Da smo krvave 
pod kožo. Posebej me žalosti, da veliko moških ne 
prenese uspešnih, ambicioznih žensk. Vidijo samo 
zunanjost, ne vidijo pa notranjosti. In velikokrat ima-
jo moški težavo, če ženska zasluži več. Po izobrazbi 
sem mag. managementa. Delam kot novinarka, mo-
deratorka, PR-ovka. Kruh si že 19 let služim kot samo-
stojna podjetnica. Velikokrat delam od jutra do veče-
ra, a znam razpolagati svoj čas. Za to sem hvaležna. 
Mediji me izpopolnjujejo že skoraj 30 let. Sem tisti tip 
ženske, ki se ne ukvarja z drugimi. V vsaki stvari že-
lim videti nekaj dobrega, pomagati ... Rada pohvalim 
ostale ženske, ker vem, da se moramo fejst truditi. 
Zame je ta praznik kot vsak dan v letu. Pravim, da 
morajo biti človeške vrednote, ljubezen, spoštovanje 
in nasmeh prisotne vse dni našega življenja. Rada 
pa podarim kaj lepega svoji mami, ki jo imam zelo 
rada in jo neizmerno cenim. Nekako se najde nekdo, 
ki nas bo ljubil. Vendar, treba je najti nekoga, ki nas 
bo ljubil, ko smo najslabše, najtežje, najzahtevnejše, 
nemogoče ali najbolj ranljive.

Alenka Verbič

Žensko vlogo najbolj občutim doma, v družini. Vsako 
starostno obdobje prinaša nove, drugačne različice 
teh vlog in v vsakem obdobju sem jo in jo tudi sedaj 
doživljam in občutim kot lepo. 
Moje poklicno delo je vezano na področje družbenih 
dejavnosti v občinski upravi Občine Šoštanj. Ne mo-
rem reči, da me kaj, kar je vezano na položaj žensk v 
naši družbi, posebej moti. Zdi se mi, da se je na tem 
področju v zadnjih desetletjih mnogo stvari spreme-
nilo v prid enakopravnejšemu zastopanju žensk in 
zagotavljanju enakih možnosti na različnih ravneh 
družbe. Ženske kvote in podobno. Opažam, da lahko 
ženske zdaj v večji meri uveljavljajo svoje poklicne in 
druge ambicije, kot je to veljalo par generacij nazaj. 
Menim, da je to v veliki meri  posledica drugačnega, 
širšega razumevanja partnerjev in njihovega doje-
manja družinskih vlog, ki se kaže tudi v enakoprav-
nejši delitvi dela znotraj družine. 
Pripadam generaciji, v kateri so bile pravice žensk že 
pridobljene in uveljavljene na zakonskih ravneh, zato 
je 8. marec zame bolj ali manj običajen dan. Zelo 
dobro pa vem, da so bila za pridobitev političnih, 
ekonomskih in socialnih pravic žensk potrebna dol-
goletna prizadevanja pogumnih in naprednih žena 
po Evropi. Ob tem najprej pomislim na Klaro Zetkin. 
Pred leti me je presenetil podatek o tem, da je volilna 
pravica za ženske v nekaterih državah začela veljati 
relativno pozno. Vedno, ob vsakem osebnem praz-
niku, zaželim vse dobro, predvsem uresničitev želja, 
ciljev in pričakovanj. Skratka, vsega, kar si vsak sam 
najbolj želi. Enako želim tudi dekletom in ženam ob 
letošnjem 8. marcu, mednarodnem prazniku žensk. 

mag. Majda Zaveršnik Puc

Moje poklicno delo je poučevanje in vodstvena funk-
cija. Ja, enakopravnega statusa med ženskami in 
moškimi po obsegu dela in finančnem vrednotenju 
še vedno ni. Z veseljem ga praznujem in si privoščim 
nekaj zase. Bodimo ponosne na to, kar smo, kar de-
lamo, kar mislimo in za kar živimo.
Najbolj ponosna sem, da lahko delam, da s svojim 
delom in idejami sooblikujem naše skupno življenje.

Kaj pa ženske? MilojKa B. KoMpRejDogoDki in ljuDje

d O g O d k I  I N  l j u d j e d O g O d k I  I N  l j u d j e

Lampret je vedno poprijel 
za vsako delo, ki mu ga je 
nalagalo delovno okolje.                Foto Jože Miklavc



12 l i s t 13

S V E Č A N  2 0 2 3

V soboto, 28. januarja 2023, je Društvo Vulkan 
iz Belih Vod organiziralo 11. Štefov pohod na 
Smrekovec. Pohoda se je udeležilo 30 pohod-
nikov. 
Vsi so dobili tudi darilo – nogavice društva Vu-
lkan. Dan je bil hladen in meglen. Bil je pravi 
zimski pohod. Start pohoda je bil ob 9.00 pri 
spodnjem Brložniku. Pred pastirsko kočo nas 
je Silva Bačovnik tudi letos pričakala z oku-
snimi prigrizki, vročim čajem, ni pa manjkalo 
tudi drugih osvežilnih pijač. Hrib pod Zgornjim 
Brložnikom, na katerega smo se imeli namen 
povzpeti, je bil pokrit z debelo snežno odejo. 
Da smo ga prehodili, je bil potreben kar trden 
korak. Pot smo nadaljevali po gozdni stezi, ki 
je bila pravljično zasnežena. Hoja skozi gozd 
je v človeku zbujala čarobne občutke. Mo-
gočne smreke, odete v snežne plašče. Pravi 
balzam za dušo. Pri toliko naravne zimske 
lepote in v dobri družbi se je pot zdela prav 
kratka in kar naenkrat smo prispeli na plano-
to pri koči na Smrekovcu. Topla koča je bila 
naša ciljna postojanka. Seveda smo naredili 
obvezno skupinsko fotografijo za naš arhiv. 

Oskrbnik Tomo nas je prijazno počastil s ko-
zarčkom aperitiva. Nato pa smo se okrepčali 
z okusno enolončnico,  ki jo je tudi letos za 
vse pohodnike plačal sponzor pohoda Marko 
Mazej, d. o. o. iz Belih Vod. Za to velikodušno 
gesto se mu vsi prav lepo zahvaljujemo. Siti 
in zadovoljni bi najraje kar malo zadremali na 
klopci ob topli krušni peči, a čakal nas je še 

spust v dolino. Dnevi so kratki, nismo želeli, 
da nas ujame tema. Vsi smo srečno prispeli 
do spodnjega Brložnika. Spet smo se malo 
okrepčali, pokramljali med seboj in se nato 
počasi odpravili proti domu. Razšli smo se kar 
utrujeni, polni čudovitih vtisov in spominov na 
prijeten dan, z željami, da se ob naslednji pri-
ložnosti kmalu spet srečamo. 

Letošnja zima nas je obdarila z debelo sne-
žno odejo. Otroci so se tega zelo razveseli-
li, saj so se ravno začele zimske počitnice, 
hkrati z njimi pa tudi čas za različne zimske 
radosti. Eno izmed njih je tudi sankanje, v ka-
terem uživajo tudi odrasli. 
V Belih Vodah imamo veliko manjših in večjih 
hribčkov, s katerih se je možno spustiti s san-
kami. Najboljša naravna proga pa je debe-
lo zasnežena cesta, ki se strmo in vijugasto 
spušča z vrha Svetega Križa do Honeca. Če je 
snega res veliko, se ta cesta spremeni v pravo 
bob stezo, ki nam služi za tekmovanje, ki se ga 
radi udeležijo naši pogumni člani vseh starosti 
in ostali obiskovalci. Že vrsto let tekmovanja 
nismo izvedli zaradi pomanjkanja snega. Letos 
pa se nam je nasmehnila sreča. Odločili smo 
se, da bo nedelja, 29. januar 2023, dan za san-
kanje. Vida Mazej iz Gostilne pri Savineku je 
poskrbela za topla napitka – čaj in zakuhanček. 
Ob 13.30 se je na Honecu zbralo lepo število 
tekmovalcev, ki so s seboj pripeljali tudi navija-
če. Tekmovalci so ob prijavi podpisali tudi izja-
vo, da tekmujejo na lastno odgovornost. Peš so 
se morali povzpeti do starta, obenem pa so si 

lahko ogledali progo, po kateri se bodo spustili. 
Tekmovali so v treh kategorijah: moški, ženski 
in otroški. Vsak se je po progi spustil dvakrat. 
Na cilju so se zbrali tudi člani, ki so se odločili, 
da bodo nedeljo preživeli kot navijači ali gle-
dalci. Vzdušje je bilo prav veselo. Naša člana 
društva Aleš Rezoničnik in Žiga Skale sta pos-
krbela za prijetno ognjišče, ob katerem smo se 
lahko pogreli navijači in tudi tekmovalci. Proga 
je bila hitra. Vsak, ki si je upal spustiti po njej, je 
bil v očeh gledalcev že zmagovalec. 
Nagrade smo podelili kar tam. Najboljši trije so 
prejeli medalje, prav vsi udeleženci pa so pre-
jeli leseno spominsko medaljo. Prijetno druže-
nje ob toplem ognjišču se je nadaljevalo, saj se 
nikomur ni tako zelo mudilo domov na toplo. V 

dobri družbi smo spili kozarček ali dva in ob-
čudovali naše drzne tekmovalce. Ko je bilo že 
temno, smo se le počasi odpravili. Zadovoljni 
zaradi lepo doživetega dneva, malo tudi utruje-
ni, a vsi nepoškodovani, smo se prešerne volje 
vrnili domov. 
Dogovorili smo se, da se naslednje leto, če bo 
zima prava, spet dobimo in preizkusimo naše 
sankaške sposobnosti in pogum. Takšno razve-
drilo na svežem zraku in v dobri družbi je vedno 
dobrodošlo, saj je lahko sankanje tudi čudovita 
zabava za celotno družino in vsaj za eno po-
poldne prežene vse skrbi, ki se naberejo med 
tednom.

Naša društva
11. Štefov pohod 
na Smrekovec 

V Belih Vodah 
smo se sankali s 
Svetega Križa

BaRBaRa peTeRnel

BaRBaRa peTeRnel

N A Š A  d r u Š t v A

Foto arhiv društva Vulkan

Foto arhiv društva Vulkan

»Glasba izrazi, kar ne more biti izrečeno in 
o čemer ni možno molčati,« je dejal mojster 
besede, francoski pisatelj Victor Hugo. V 
soboto, 11. februarja, je bilo izraženega 
marsikaj: KUD Glasbene muze iz Idrije je v 
Vili Mayer priredil Valentinov butični koncert 
v zasedbi priložnostnega glasbenega tria: 
violina, sopran in klavir.
Predstavil se nam je rusko-slovenski violinist 
Vasilij Meljnikov, sicer profesor violine na Aka-
demiji za glasbo v Ljubljani. Martina Robinšak 
je sopranistka, ki nastopa v SNG Opera in balet 
v Ljubljani. Pianistka Maja Tajnšek koncertira v 
različnih glasbenih zasedbah, poučuje klavir in je 
korepetitorka. V programu smo prisluhnili sklad-
bam mojstrov klasične glasbe Pugnanija, Čaj-
kovskega, Dvoržaka, Rahmaninova, Gershwina, 

Kreislerja, Meyerja, Puccinija in Piazzolle. K po-
dobnim dogodkom vas bomo povabili tudi v pri-
hodnje, ko bomo lahko prisluhnili mojstrovinam 
klasične glasbe v umetniških izvedbah različnih 
slovenskih in tujih glasbenikov.

Bienalni otroški pustni likovni natečaj, s 
katerim v Vili Mayer sledimo prepoznavni 
pustni in likovni tradiciji Šoštanja, se to leto 
že četrtič 
predstavlja z občasno razstavo na podstrešju 
vile. 
Na natečaju sodelujejo vrtčevski otroci in 
osnovnošolci s posameznimi ali skupinskimi 
likovnimi deli na temo pustovanja. Nekatera 
dela predstavljajo tradicionalne pustne like, 
druga izmišljene. Pestrost se kaže tudi v upo-
rabi različnih tehnik in materialov: otroci so 
ustvarili risbe s flomastri, oljnimi pasteli, slike 
s temperami, izdelke v tehniki kolaža, maske iz 
različnih odpadnih materialov ipd.
Prejeli smo 81 likovnih del in vsa so na ogled 
na razstavi. Od teh je 65 posameznih in 16 sku-
pinskih del, skupaj pa je ustvarjalo 88 otrok in 
8 skupin.

Strokovna komisija je izbrala štiri dela, ki izsto-
pajo po vsebini, izvedbi in izvirnosti. Ta so:

- DINOZAVER, izdelek Eme Blazinšek, Miha 
Skornška, Neže Grudnik in Ronje Tamše, starih 
od 5 do 6 let. Prihajajo iz Vrtca Šoštanj, enote 
Mojca Topolšica, ustvarjali so pod mentorstvom 
Ajde Ledinek;

- MASKA iz lepenke, ki jo je ustvaril Enej Bolha, 
star 4 leta, iz Vrtca Šoštanj, enote Biba Šoštanj, 
pod mentorstvom Taje Kidrič;

- KLOVNESA LILI, ki so jo ustvarili otroci, stari 3 
do 4 leta iz Vrtca Šoštanj, enote Biba Šoštanj, 
pod mentorstvom Dijane Hasanbegović in Ire-
ne Žibert;
- SLIKA KLOVNA, ki jo je naslikala Ersina Pulaj, 
stara 12 let, iz OŠ Antona Aškerca Velenje, pod 
mentorstvom Jelke Repenšek.

Ob razstavi je pripravljen katalog z izborom 
likovnih del natečaja v tiskani in spletni obliki 

(vila-mayer.si).
Razstava je na ogled od »debelega četrtka«, 16. 
februarja, do konca marca 2023.

Projekt pripravljata Vila Mayer, objekt Občine 
Šoštanj, in Muzej Velenje.

špela poles

BaRBaRa DRev

Valentinov butični 
koncert

Pustovanje pri 
Mayerjevih 2023

Trio, ki je pričaral estetsko doživetje
v historičnem ambientu Vile Mayer.           Foto Š. P.

Foto arhiv Vile Mayer Foto arhiv Vile Mayer

Foto arhiv Vile Mayer

Foto arhiv Vile Mayer

Sopranistka Martina Robinšak in 
violinist Vasilij Meljnikov                    Foto Š. P.

VILA MAYER

v I l A  m A y e r



14 l i s t 15

S V E Č A N  2 0 2 3

N A Š A  d r u Š t v A

»Kmet je kralj, kadar gre sejat, ko s prsti življe-
nje obudi,« je poved, ki nas je spremljala skozi 
celoten, že 4. Kmečki večer s plesom, ki ga je 
Društvo podeželske mladine Šaleška dolina 
pripravilo v sodelovanju s Kmetijsko zadrugo 
Šaleška dolina. 
In ja, prav zares, kmetje smo kralji, čeprav si to 
premalokrat priznamo, saj so nas vseskozi učili 
skromnosti in tega, da je povsem normalen del 
našega vsakdana vstajanje ob zgodnjih urah, da 
prav čas vse postorimo v hlevu, pa čas, preživet 
na travnikih ob hudi vročini, ko se ostali skrivajo 
nekje ob hladnih klimah, in delo na njivi pozno v 
noč, ko se vse kadi in komaj diha, da ne govorimo 
o natrpanem urniku ob siliranju in trepetajočem 
spremljanju vremenskih napovedi v času žet-
ve. To je drobček stvari, dejanj, ki kmeta delajo 
kralja. To so stvari, ki nam, ne samo nam, ampak 
čisto vsakemu slehernemu človeku, na mizo pri-
našajo hrano. Lokalno, domačo hrano. In čas je, 
da se začnemo zavedati svoje veličine, svojega 
pomena, svoje vrednosti, naše vrednosti, ki ni di-
skutabilna. Ampak samo je. Morala bi biti. 
Ravno s tem namenom smo se mladi podeželani 
iz Šaleške doline lotili organizacije dogodka, na 
katerem smo lahko tudi kmetje vsaj za en večer 
pozabili na našo službo in ob prijetnih zvokih 
ansambla Toma Wankmullerja na plesišču urno 
zavrteli pete. 

Člani starodobnih smučarjev so se v soboto, 
11. februarja, udeležili mednarodnega sre-
čanja starodobnih smučarjev v Škofji Loki, 
ki ga je organiziralo društvo starodobnikov 
Rovtarji. 

Prireditev se je pričela s parado skupin staro-
dobnih smučarjev skozi stari del Škofje Loke, 
nato pa so se zbrali na majhnem smučišču pod 
Škofjeloškim gradom, kjer so se pomerili v ve-
leslalomu in smučarskih skokih. Prireditev jim 
je pomagala izvesti Občina Škofja Loka, ki je 
zaradi skromne naravne snežne odeje s kritjem 

stroškov izdelave umetnega snega omogoči-
la izvedbo prireditve. Po končani prireditvi so 
na svoj račun prišli še otroci, ki so se veselo 
spuščali po kratki zaplati snega z raznimi pri-
pomočki.

4. kmečki večer s 
plesom

Starodobniki v 
Škofji Loki
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Dekleta so goste postregla z okusnimi sladicami.                       Foto Sergej Podpečan

Priložnostno nastali moški pevski zbor in predsednica DPM Lavra Videčnik                            Foto Sergej Podpečan

Škofja Loka 2023      Foto arhiv Kulturnice Škofja Loka 2023      Foto arhiv Kulturnice
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V Gaberkah so tamkajšnji gasilci izvedli 93. 
redni in hkrati volilni občni zbor v soboto, 28. 
januarja 2023. Na začetku so si v spomin na ča-
stnega predsednika in predanega člana Jožefa 
Borovška ogledali film in se z minuto molka po-
klonili tovarišu Francu Korenu. 
Mnogim se je ob tem obudil spomin na dobro skup-
no delo, na katerega sta v svojih poročilih dala po-
udarek tudi predsednik Bogdan Lampret in povelj-
nik Janko Jan. Slednji je podal število intervencij, 
izobraževanj in posredovanj na različnih dogodkih. 
Tovariš Lampret je kot predsednik društva poročal 
o izvajanju vrste dejavnosti okoli doma, druženja, 
usposabljanja in se zahvalil za zaupanje za kar štiri 
mandate predsednikovanja društvu. 
Volitve so pokazale, da se v vodstvu ne bo kaj bi-
stveno spremenilo. Na položaju ostajata tako po-
veljnik kot predsednik, v nadzorni oziroma upravni 
odbor društva so potrdili 4 nove člane. 
Na občnem zboru je bil poleg delegatov iz GZ Ša-
leške doline, predstavnikov pobratenega društva 
PGD ZIBIKA, predstavnikov društev iz gasilske re-
gije in domačega kraja tudi šoštanjski župan Boris 
Goličnik. Ker se tudi on že dolga leta prišteva med 
tovariše gasilce, je zbranim namenil nekaj besed 
z njihovega področja, z vidika Občine pa o zago-
tovljenih sredstvih za letošnji nakup čolna in za 
delovanje društva. 
Zaslužnim so podelili priznanja za dolgoletno delo, 
plakete GZŠD, društvena priznanja in zahvale ope-
rativcem pri gašenju požara na Krasu.
In kaj bodo delali drugo leto? Sanirali bodo gasilski 
dom, naredili garažo za čoln in opravljali redno de-
javnost v kraju in v sodelovanju z drugimi gasilskimi 
društvi. 

V hladnih zimskih dneh je naš član Roman 
Dreu praznoval okrogli jubilej – 60 let. 
Na predvečer smo mu člani OZVVS Šoštanj 
skupaj s prijatelji, sosedi in sorodniki postavili 
smreko in v dobri družbi nazdravili na mnoga 
leta. 
Veseli smo, da poleg vseh aktivnosti, ki jih iz-
vajamo skozi vse leto, najdemo čas, da koga 
presenetimo, se skupaj družimo in hkrati na-
biramo ideje in voljo za naprej. Tudi s pomočjo 
našega slavljenca vodimo organizacijo uspeš-
no, saj je aktiven na več področjih. Skupaj smo 
močnejši!
Želimo mu veliko zdravja, dobre volje in počut-
ja, da bomo lahko sodelovali še naprej.

Kupili bodo čoln

60 let našega 
člana OZVVS 
Šoštanj 
Romana Dreua 
iz Lokovice

MilojKa B. KoMpRej

leon sTRopniK

Foto arhiv PGD Gaberke

Foto arhiv PGD Gaberke

Foto arhiv OZVVS Šoštanj
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Kar 115 let že deluje prostovoljno gasilsko 
društvo Lokovica, katerega korenine segajo v 
Družmirje. Na rednem občnem zboru, ki je bil v 
lokoviškem večnamenskem domu v soboto, 11. 
februarja, so tako pod streho spravili dnevni red, 
hkrati pa izvedli volitve. 
Kot smo pri gasilcih že navajeni, se je na začetku 
zavrtel film o dogodkih minulega leta, gasilsko hi-
mno pa je zapel moški pevski zbor pod vodstvom 
Vesne Glasenčnik. Na poročila, ki sta jih podala 
predsednik Armin Lambizer in podpoveljnik Jože 
Pliberšek, ni bilo pripomb, oba sta poudarjala po-
novni zagon društva po minuli epidemiji, izobraževanja in 

skrb za podmladek. Tega je izpostavila tudi Kar-
men Ledinek, ki je vodila mladinsko komisijo kar 
10 let. Poročilo z občnega zbora, ki je bil prejšnji 
dan, je bilo v duhu mladostne energije. Med poro-
čili sta bili še poročili blagajnika, ki je izkazal po-
zitivno stanje, in nadzornega odbora, ki je potrdil 
dobro delo gasilcev.
Občni zbor je pozdravil župan Občine Šoštanj Bo-
ris Goličnik, ki je tovariše gasilce pozdravil tudi s 
pozicije podpoveljnika pri GZ ŠD. Čestital je za do-
bro delo in obljubil dobrega sodelovanja še naprej. 
Pohvalil je dosedanje sodelovanje društev z Obči-
no in predstavil finančni plan. Občina namenja del 
sredstev za redno delovanje, del za program in in-
vesticije. Med slednje bodo letos »padli« GD Šoštanj 
– mesto z novim vozilom in PGD Gaberke s čolnom. 

PGD Lokovica je v preteklem letu investirala v pri-
kolico za pomoč ob naravnih nesrečah. Gasilcem je 
želel dobrega novega vodstva in mirnega leta. 
Volitve je po razrešnici prejšnjega vodstva izpeljal 
Boris Lambizer, predsednik GZ ŠD in hkrati pred-
sednik volilne komisije pri društvu. Po predhodnem 
usklajevanju je bilo glasovanje na samem občnem 
zboru tekoče. Soglasno je bilo potrjeno vodstvo 
v sestavi: predsednik Armin Lambizer, poveljnik 
Janko Hriberšek, podpredsednik David Dreu, 
namestnik poveljnika Andrej Jurič ml., Marko Ju-
rič, ki je bil sedaj poveljnik, pa bo v tem mandatu 
opravljal funkcijo podpoveljnika. Žiga Kugonič 
bo vodil mladinsko komisijo. Še nekaj imen se je 
zamenjalo, da bo vodstvo lahko delalo v dobro 
društva in kraja. 
S strani predstavnikov GZ ŠD Aleša Švarca so bile 
podane informacije glede dohodnine, volitev na 
gasilski zvezi in praznovanja dneva gasilca, ki bo 
v Šmartnem. V nadaljevanju sta skupaj z Janezom 
Drofelnikom podelila značke in priznanja zasluž-
nim članom. Poleg ostalih so priznanja 1. stopnje 
prejele kar tri članice – Karin Lambizer, Martina 
Pokleka in Karmen Ledinek. 
Na zboru je spregovoril tudi častni poveljnik Franc 
Hudales, sicer v vlogi veterana, a še vedno aktiv-
nega in ponosnega gasilca. Na pomoč! 

Sejali in volili MilojKa B. KoMpRej
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Ker je bilo med sejo veliko govora o mladih in 
prizadevnosti njihove vodje Karmen Ledinek, v 
nadaljevanju obrazložitev za priznanje 1. stop-
nje, ki ga je prejela:
Karmen je med gasilce vstopila leta 2002. 
Leta 2009 je opravila izpit za gasilca in postala 
mentorica. V letu 2011 je opravila tečaj za vod-
jo skupine in si pridobila čin višji gasilec. Leta 
2015 je opravila izpit za nižjega častnika, leta 
2018 pa izpit za gasilskega častnika. Leta 2011 
je naredila izpit za uporabnika radijskih postaj in 
mentorja mladine. Opravila je tudi tečaj za bol-
ničarja, sodnika gasilskih in gasilsko-športnih 
disciplin, tečaj za nosilca izolirnega dihalnega 
aparata ter tečaj za gašenje notranjih požarov 
modul A. Društvo je v obrazložitev dodalo, da je 
od leta 2013, kar je bila predsednica mladinske 
komisije, mladina posegala po najvišjih mestih, 
na zveznih, regijski in državnih tekmovanjih. Je 
tudi pomočnica poveljnika za prvo pomoč in tek-
muje za uspešno člansko B desetino. 

Foto osebni arhivFoto Milojka B Komprej

V Topolšici so na 92. občnem zboru izvolili 
novo vodstvo, potrdili poročila in si zastavili 
plan za leto 2023. Občni zbor je vodil delov-
ni predsednik Darko Delopst, na njem pa je 
bilo od 113 prisotnih 67 članov.

Posebnih razprav na poročila predsednika Dar-
ka Stropnika in poveljnika Franca Hriberška ni 
bilo. Oba sta predstavila delo društva v minulem 
letu, izpostavila praznovanje 90-letnice društva, 
ki so jo praznovali z enoletnim zamikom in v 
sklopu katerega so dobili novo gasilsko vozilo, 
sodelovanje pri gašenju požara na Krasu, delo z 
mladimi in uspehe veteranske ekipe na tekmo-
vanju SRMB. Med člani so tudi prvi posredovalci, 
njihova naloga je še posebej zahtevna. Delovni 
predsednik in hkrati predsednik NO tov. Delopst 

je v svojem poročilu potrdil tudi dobro finančno 
poslovanje in vodenje dokumentacije. Poročilo 
za mladinsko komisijo je podala Livija Štakne. 
Občni zbor je pozdravil Boris Goličnik, tokrat 
v vlogi župana in podpoveljnika pri GZ ŠD. 
Ker pozna delo topolških gasilcev, je pohva-
lil njihovo usposobljenost in povedal, da so 
v občinskem proračunu tudi za letošnje leto 
namenjena sredstva za dobro delovanje vseh 
štirih društev. Zahvalil se jim je za načrtno 
delo z mladimi, pohvalil prve posredovalce in 
veterane in veteranke za njihove uspehe na 
tekmovanjih. V nadaljevanju je predsednik GZ 
ŠD Boris Lambizer predstavil nekaj novosti 
za letošnje leto, ki veljajo za društva in posa-
meznike, in povedal, da bodo letos na nivoju 
gasilske zveze volitve in da bo praznovanje 
dneva gasilca v Šmartnem ob Paki. Predsedni-
ca KS Petra Lipičnik se je pridružila čestitkam 
društvu in izpostavila požrtvovalnost in prip-
ravljenost iti v nevarnost, od katere vsi drugi  
bežimo. Ker je bila nedavno sprejeta v gasil-
ske vrste, še posebej računa na dobro skupno 
delo. 
Pobrateno društvo Podkoren je topolškim ga-
silcem izročilo priložnostno darilo. Po razrešnici 
dosedanjemu vodstvu je predsedujoči predsta-
vil sklepe volilne komisije. Za predsednika 
Darka Stropnika, ki je pol leta opravljal funk-
cijo vršilca dolžnosti, za poveljnika pa Tomaža 
Stropnika.  Namestnik predsednika bo Gorazd 
Starič, tajnica ostaja neumorna Tatjana Lihte-
neker, namestnik poveljnika bo Simon Araus, 
podpoveljnik pa Franc Hriberšek. Slednji je v 
nadaljevanju dogajanja prejel posebno prizna-
nje. Za kar 21 let dela kot poveljnik je bil ime-
novan za častnega poveljnika. Zahvalili so se 
tudi Boštjanu Mikušu, ki je letos sicer z mesta 
predsednika odstopil, a ima dolgoletne izkušnje 
in zasluge. 
Delo društvo bo v naslednjem letu teklo po 
predstavljenem planu s poudarkom na preven-
tivnem delovanju, usposabljanju in sodelovanju. 
Boris Lambizer in predstavnik GZ ŠZ Tadej Za-
ger sta v nadaljevanju podelila še priznanja 
zveze za dolgoletno aktivno delo, pri čemer je 
glasen aplavz požel Herman Pergovnik za kar 
70 let aktivnega dela. Podelili so tudi značke za 
operativno delo, za napredovanje v gasilca 1. in 
2. stopnje, priznanje 2. stopnje GZ ŠD je prejela 
Ana Drev, 1. stopnje pa Žiga Jelenko in Jože 
Zager. Podeljena priznanja in značke so samo 
simboli, verjetno bi si jih zaslužil še kdo. A še bo 
čas in kot se je za zaupanje in za vsa priznanja 
zahvalil novi podpoveljnik tov. Hriberšek: Gre-
mo naprej! 

Občni zbor PGD 
Topolšica

MilojKa B. KoMpRej
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V Topolšici je kar nekaj družin »gasilskih«. Ena 
izmed njih je družina Pergovnik. Hermana smo 
že omenili, saj je dobil priznanje za 70 let aktiv-
nega gasilskega dela. Desno od njega
sestra Marjana, ki je to visoko priznanje preje-
la lani. Levo od Hermana še dve gasilki, sestra 
Vida in
žena Martina, letošnji dobitnici priznanja za 40 
let aktivnega gasilstva.

Foto Milojka B Komprej
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Krajevna skupnost Skorno – Florjan že 
vrsto let ob slovenskem kulturnem praz-
niku prireja pohod po obronkih krajevne 
skupnosti. 
Letos so se pohodniki končno, po dveh letih 
premora, zopet zbrali in skupaj preživeli lep 
praznični dopoldan. Preko 70 pohodnikov se 
je zbralo pri Gostišču Acman, od koder so pot 
nadaljevali v Skorno, vse do sv. Antona. Tam 
so si malo oddahnili in se pogreli s čajem. Nato 
jih je pot peljala proti kmetiji Presečnik in se v 
florjanski graben spustila mimo kmetije Ravs. 
Pohod se vsako leto tradicionalno zaključi v 

Domu krajanov Skorno – Florjan. Tudi letos so 
se s pomočjo pridnih članov ŠKD Mačji kamen 
pohodniki lahko okrepčali z jedačo in pijačo. 
Zbrane je pozdravil tudi predsednik krajevne 
skupnosti Matej Skornšek in vsem zaželel pri-
jeten praznični dan ter izrazil zadovoljstvo ob 
ponovnem srečanju, saj so krajani dokazali, da 
kljub dvoletnemu premoru tradicija ne bo za-
mrla. Ob prijetnih zvokih harmonike domačina 
Jana Pirnata so krajani lahko tudi kakšno zape-
li. Tako kot se za praznik kulture spodobi. 

Na pustno soboto ob 10.00 se je pri Savi-
neku v Belih Vodah zbralo 21 pustnih ma-
škar vseh starosti in norosti, da bi odgnale 
zimo in v vas Bele Vode priklicale pomlad. 
Povorko pustnih mask sta letos spremljali 
čarovnica Mara in piratka Eta. 
Pustne šeme so obiskale vse hiše od Savineka 
do Razpodovnika. Pri vseh, ki smo jih obiskali, 
smo bili dobrodošli in obdarovani z bonboni, 
čokoladicami, krofi, keksi, pecivom in sadjem 
ter sokom. Ker je v Belih Vodah snežna odeja 
še precej debela, so bile pustne maske zelo 
razigrane in nasmejane, da bi pregnale zimo, 
zato smo v dar prejeli tudi nekaj cekinov. Naš 
pustni pohod se je tokrat končal pri Razpo-
dovniku. Tam nas je čakal prevoz nazaj v hrib 
do OŠ Bele Vode, kjer smo nadaljevali naše 

druženje. Veselje v pustnih maskah smo zaklju-
čili ob 13.00 s slastnimi picami, ki jih je za nas 
pripravila Tanja Bačovnik. »Se vidimo naslednje 
leto,« so rekle pustne maškare in pomahale 
zimi v slovo.

Pustno delavnico sta vodili Julija Goličnik in 
Marjeta Mazej.

Na praznik 
kulture po 
poteh Krajevne 
skupnosti Skorno 
– Florjan

Odganjamo 
zimo, prinašamo 
pomlad …

jasMina sTRopniK

BaRBaRa peTeRnel
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Foto Jasmina Stropnik

Foto arhiv društva Vulkan
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Čebelarstvo poleg čebeljih izdelkov prispeva 
tudi ekosistemske storitve, kot je opraševa-
nje cvetov. To je pomembno za zagotavljanje 
prehranske varnosti, saj se le iz oprašenih 
cvetov razvijejo plodovi, ki jih uporabljamo za 
prehrano. Od oprašitve odvisne gojene rastline 
prispevajo velik del hranilnih snovi v humani 
prehrani. Med rastline, ki so odvisne od opra-
ševanja, uvrščamo sadje, zelenjavo, oreščke in 
stročnice. 
Število opraševalcev v svetovnem merilu upa-
da. To postaja skrb vzbujajoče dejstvo, saj imajo 
opraševalci ključno vlogo pri proizvodnji hrane. 
Globalno je 35 % pridelane hrane odvisne od 
opravljenega dela opraševalcev. Od tega je kar 
40 % živil, ki zagotavljajo za organizem nujno pot-
rebna hranila. To so vitamin A in vitamin C, mine-
rali, antioksidanti in prehranska vlaknina. Te snovi 
v organizem v največji meri vnašamo z uživanjem 
sadja in zelenjave. Hkrati je od opraševalcev od-
visno tudi ohranjanje biodiverzitete divje rastočih 
rastlin. Ohranjanje biodiverzitete zunaj kmetijske-
ga sektorja je pomembno, saj vpliva na ugodnejšo 
sestavo prsti, vodni krog, krogotok hranil v okolju, 
zmanjšuje nekontrolirano širjenje škodljivcev in 
blaži podnebne spremembe. Število opraševalcev 
se zmanjšuje zaradi spreminjanja in degradacije 
okolja, intenzivnega kmetijstva ter uporabe pe-
sticidov in vsesplošnega onesnaženja. Padajoče 
število opraševalcev predstavlja enega izmed 
faktorjev tveganja za nezadostno preskrbo s hra-
no za vedno večje število prebivalcev. Uspešna 

oprašitev omogoča večji pridelek, ne da bi bilo 
treba za to nameniti večje zemljišče. Strateško na-
meščanje čebeljih panjev je v tem pogledu dobra 
rešitev. V raziskavi, ki so jo izvedli Sillman in sode-
lavci (2021), so ugotovili, da je pridelek oljne ogr-
ščice za 11 % večji na zemljiščih, kjer sta na hektar 
posevka postavljena dva čebelja panja. 
Za upad števila opraševalcev sta najbolj občutljivi 
pridelavi oreščkov in sadja, pri katerih bi se lahko 
pridelava ob odsotnosti opraševalcev zmanjšala 
za več kot 80 %. Za manjšanje števila oprašev-
alcev sta manj občutljivi zelenjava in stročnice. 
Ob močnem upadu števila opraševalcev bi bile 
s strani prehranske varnosti najbolj na udaru 
gosto poseljene države na severni hemisferi. Kot 
problematično se v nadaljevanju pojavi dejstvo, 
da je severna polobla že trenutno uvoznica živil 
z južne poloble, kar se v primeru upada oprašev-
alcev samo še potencira. S tem se vrši pritisk na 
lokalno prebivalstvo juga, ki je v večji meri že v 
deprivilegiranem položaju, ki bi se z zaostritvijo 
razmer samo še poslabšal. 
K ekosistemskim storitvam opraševanja oprašev-
alci prispevajo tudi druge ugodnosti. V primeru 
gojenih medonosnih čebel je to pridobivanje 
čebeljih pridelkov. Od čebelje družine je tako 

možno pridobiti med, ki se ga uporablja kot živilo 
in sladilo. Uporaba medu lahko do neke mere na-
domesti uporabo sladkorja iz sladkorne repe ali 
sladkornega trsa, ki za svojo rast zasedata velike 
kmetijske površine. Cvetni prah je dober alterna-
tivni vir beljakovin. Iz panja lahko pridobivamo 
tudi matični mleček in propolis, ki sta bogata z 
antioksidanti. S tem, da vključujemo čebelarstvo 
v kmetijsko pridelavo hrane, tako omogočimo 
večje hektarske donose gojenega pridelka, hkra-
ti pa dodatno pridobimo še čebelje pridelke, ki 
prav tako prispevajo k zagotavljanju prehranske 
varnosti. Med kot glavni čebelji pridelek je manj 
obremenjujoč za okolje v primerjavi z drugimi sla-
dili. Za pridobivanje namreč ne zasedemo velikih 
gospodarskih zemljišč. 
Ko združimo ekosistemske storitve in pridobivan-
je čebeljih proizvodov, ugotovimo, da je čebe-
larstvo panoga, ki ima za okolje ugodne učinke, 
saj omogoča večanje kmetijskega pridelka in 
hkrati zagotavlja čebelje proizvode. Ekosistemske 
storitve opraševanja so ključne za zagotavljanje 
prehranske varnosti prebivalstva.

Viri dostopni pri avtorici.

Pomen 
čebelarstva in 
opraševalcev za 
proizvodnjo hrane 

ana janžeKovič

Čebelnjak ob polju ajde              Foto arhiv ČZS

Čebela na cvetu               Foto arhiv ČZS
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Potem ko je obdobje korone močno zarezalo 
v naš ustaljeni ritem življenja in za nekaj časa 
ustavilo vso aktivno družabno dogajanje, smo 
se šele dodobra zavedeli, do kolikšne mere ga 
pogrešamo. 
Zavedajoč se, da je šport tisti, ki Slovence pove-
zuje, združuje ter navdušuje, smo predstavniki 
lokalnih športnih društev sredi oktobra 2022 z 
velikim veseljem pozdravili pobudo enega od 
klubov ter dveh društev, članov že nekaj časa 
neaktivne Športne zveze Šoštanj, po njeni oži-
vitvi. Kar enajst od dvanajstih športnih društev 
je na jesenski skupščini, ki je bila 11. 10. 2022 v 
sejni sobi Vile Lučka, s svojo prisotnostjo izkaza-
lo naklonjenost takšnemu načinu povezovanja in 
delovanja, kar je ob pripravljenosti posameznikov 
za prostovoljno delovanje na področju športa v 
domeni transparentnosti sodelovanja lokalnih 
klubov in društev pomenilo, da se Športna zveza 
Šoštanj podaja novim izzivom naproti.
Ker je članom dotedanjih organov ŠZŠ leta 2020 
potekel mandat, je bilo skladno s statutom potreb-
no izvesti volitve. Na predlog KK Elektra in s sto-
odstotno podporo ostalih na skupščini prisotnih 
društev je bil za predsednika ŠZŠ v mandatnem 
obdobju 2022–2026 izvoljen Bojan Rotovnik, 
pred predsedovanjem Planinski zvezi Slovenije 
ter nato pred večletnim članstvom v Olimpijskem 
komiteju Slovenije že predsednik Športne zveze 
Šoštanj s prepoznavnim delovanjem in bogato 
zapuščino. Podpredsednik zveze je postal Jure 
Grudnik (Planinsko društvo Šoštanj), v tem man-
datnem obdobju tudi naš regijski predstavnik na 
skupščini OKS, članica upravnega odbora Danica 
Sovič (Športno društvo Ravne), v nadzorni odbor 
pa sta bila imenovana Bogdan Kompari (Kegljaš-
ki klub Šoštanj) in Marica Lozič (Ženski kegljaški 
klub Šoštanj).
V obdobju do 15. skupščine Športne zveze Šo-
štanj, ki je bila v ponedeljek, 13. 2. 2023, v pro-
storih Vile Lučka, je vodstvo zveze opravilo vse 
v programu dela zastavljene obveznosti. Na več 
sejah upravnega odbora so bili pridobljeno in 
pregledano gradivo predhodnega delovanja, po-
novno odprt bančni račun zveze, na pročelje TVD 
Partizan nameščen poštni nabiralnik za nemote-
no dostavo pošte, vzpostavljene spletne strani 
ŠZŠ s pomembnimi dokumenti in novicami s pod-
ročja športa, s poplačilom članarin potrjeno ak-
tivno članstvo v Olimpijskem komiteju Slovenije 
– Združenju športnih zvez, podano mnenje ŠZŠ k 
izgradnji šoštanjskega športnega parka z manjši-
mi dopolnitvami, ustanovljen Strokovni odbor ŠZŠ 
kot podpora aktivnemu povezovanju in sodelova-
nju med člani zveze ter nalogo izbrati najboljše 
športnike, športnice, ekipe, športne delavce na 

znova oživljeni prireditvi Športnik Šoštanja, ki jo z 
zanimivim programom, podelitvijo priznanj in ča-
stnim gostom že aktivno pripravljamo za mesec 
marec, ter opravljene druge pomembne naloge, 
da lahko zveza uspešno deluje.
Veseli smo, da sta se nam v decembru 2022 
pridružili dve novi športni društvi, tako da je fe-
bruarska 15. skupščina ŠZŠ štela že 14 članov. 
Na njej smo v prisotnosti 13 predstavnikov dru-
štev ter vseh vabljenih gostov soglasno potrdili 
poročili predsednika zveze in nadzornega od-
bora ter finančno poročilo za leto 2022, sprejeli 
plan dela 2023 z izstopajočimi podelitvijo pri-
znanj ŠZŠ 16. marca 2023, tednom rekreacije v 
mesecu juliju ter predstavitvijo lokalnih športnih 
klubov in društev na dan športa, 23. septembra. 
Hkrati smo se dogovorili za usklajevanje in ob-
javljanje terminov večjih športnih prireditev na 

območju občine Šoštanj ter izvajanje aktivnosti 
za podporo društvom in klubom. Arhitekturni biro 
Gutman je zbranim predstavil idejno zasnovo 
športnega parka, ki jo bomo s predlogi iz prakse 
še dopolnili, Katka Geršak in Nik Lemež pa de-
lovanje regijske pisarne OKS v Velenju, ki nudi 
svetovanje tudi našim članom.
Na Športni zvezi Šoštanj smo odprti za sodelova-
nje ter vse dobre predloge in prakse, ki bi pome-
nili pozitiven doprinos k športnemu in nenazadnje 
celostnemu utripu v občini. Vsa lokalna športna 
društva vljudno vabimo k članstvu, saj smo prepri-
čani, da lahko gremo z roko v roki dlje, višje, hit-
reje in še uspešneje. Da smo na pravi poti, nam 
boste na podelitvi priznanj ŠZŠ v četrtek, 16. 3. 
2023, ob 18.00 v Domu kulture Šoštanj potrdili 
vsi ljubitelji športa, ki boste s svojo prisotnostjo 
počastili nagrajence in naše delo.

ŠPORT
Športna zveza 
Šoštanj novim 
izzivom naproti

Danica sovič

Š p O r t

 Foto arhiv Športne zveze Šoštanj

Lahko bi rekli, da je pravljica kot nekakšen 
most med realnim svetom odraslih in domi-
šljijskim svetom otrok. Pravljice so nam lahko 
v veliko pomoč pri ustvarjanju dialoga med 
odraslim in otrokom. 
Poslušanje teh ima v otroškem vsakdanu prav 
posebno mesto, saj jim odrasli s pripovedova-
njem pomagamo pri spodbujanju in razvoju 
njihove domišljije. V vrtcu vsakodnevno pripo-
vedujemo pravljice, ki se največkrat odvijajo v 
jutranjem krogu, pred počitkom ali pa kar tako, 
za zabavo. V našem vrtcu smo bili deležni tudi 
dramske igre, ki otroke spodbuja k aktivni gi-
balni ustvarjalnosti in miselni aktivnosti. Otroci 
najstarejše skupine so nas povabili na ogled 
dramatizacije z naslovom Živali pri babici Zimi. 
Seveda smo se povabilu z veseljem odzvali in si 
njihovo predstavo z navdušenjem ogledali. Na 
koncu smo vsi skupaj zapeli še nekaj pesmic in 
se razigrani ter polni lepih vtisov vrnili v svoje 
igralnice.

Pust ima pomembno vlogo v vrtcu, saj z 
njim vključujemo in seznanjamo otroka z 
lastno kulturo in kulturno dediščino. Vsa-
ko leto se strokovne delavke trudimo, da 
z obujanjem, spodbujanjem in nadalje-
vanjem čudovitega slovenskega običaja 
v otrocih zanetimo iskrico navdušenja in 
spoštovanja do ohranjanja tradicije.

V prvih starostnih skupinah so otroci spozna-
vali tradicionalne pustne maske, peli pustne 
pesmi in izdelovali maske. Ugotavljali smo, 
zakaj praznujemo pustni čas in kakšen po-
men imajo pustne šeme. Skupaj smo okrasili 
igralnice, garderobe in pripravili prostor za 
rajanje. Napihnili smo balone, s katerimi so 
se otroci igrali, plesali ob glasbi in se zabava-
li. Obiskali so nas: kurenti, dva klovna in Koši 
Šoštanjski.

Na pustni torek, ki smo ga komaj dočakali, 
smo se najprej posladkali s krofi, nato pa  je 
vsak lahko stopil v svoj svet domišljije in zara-
jal s svojimi prijatelji v skupnem prostoru vrt-
ca, kjer je bila prava pravcata pustna zabava. 
S svojo glasnostjo in igrivostjo smo poskušali 
odgnati zimo in priklicati pomlad. 

vrtec
V enoti Urška 
imamo radi svet 
pravljic

V pričakovanju 
pusta 

 aleKsanDRa sTRopniK

saRa sTeineR

v r t e C

 Aleksandra Stropnik

Foto Pia Hudomalj

 Foto arhiv Športne zveze Šoštanj
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v r t e C ,  f O t O k A r I k A t u r A

V mesecu februarju vsi že kar težko pričakuje-
mo toplejše dni, močnejše sonce in prebujanje 
pomladi. Tako se še posebej veselimo časa, ki 
prihaja v teh dneh – to je pustni čas. 
Pust prinaša igrivost, veselje, norčavost, priložnost 
za to, da za nekaj časa postanemo točno to, kar si 
želimo, hkrati pa tudi obljubo, da bo odgnal dolgo 
zimo in prinesel pomlad. Skratka, kar veliko razlo-
gov za dobro voljo in veselje. Če se boste v teh 
dneh sprehodili po našem vrtcu, boste na hodnikih 
zagledali najrazličnejše živopisne maske, ki so jih 
ustvarili kreativni in domišljije polni otroci. Ob pog-
ledu v igralnice pa vas bodo pozdravile številne 
maškare, vsaka po svoje posebna in unikatna, ki 
že ves teden plešejo, rajajo, se veselijo in z nav-
dušenjem pričakujejo pustna rajanja in karnevale. 
Ker se nam zdi pomembno, da otroci spoznajo na-
cionalno in lokalno pustno tradicijo, smo tudi letos 
v goste povabili tradicionalne slovenske maske – 
kurente in tradicionalne lokalne maske – koše in 
Tresimirje. Predstavili so nam pomen svojih mask 
in zgodbe o tem, kako je prišlo do njihovega na-
stanka. Tako smo se naučili nekaj o liku Tresimirju 
in se srčno nasmejali zgodbi o tem, kaj oziroma 
koga predstavljajo koši. 
Želimo si, da bi čim več pustnega veselja, igrivosti 
in norčavosti odnesli s seboj v prve pomladne dni, 
ki se hitro približujejo. 

Norčavi pustni čas naTaša TeRžan

                                                                                      Foto Bernardka Bolha

Po zares posebni razstavi o delu in življenju sli-
karja naših logov Jožeta Napotnika ob njegovi 
85-letnici v knjižnici v Šmartnem ob Paki – razsta-
vo si je Jože postavil kar sam – je sledila predsta-
vitev knjižnega dela Jožeta Krajnca o častnem 
občanu, vitezu dobre volje na njegov rojstni dan, 

16. februarja v tamkajšnjem KD v Šmartnem. Veli-
ki šov so smeli in zmogli voditi trije veliki »maher-
ji«, satiriki in humoristi, avtor knjige o Napotniku 
Ko oči slišijo, novinar Jože Krajnc – Strašni Jože, 
Vinko Šimek – Šravfciger in Franci Podbrežnik 
Solčavski. Kot prostovoljci so tokrat, vsi veliki 

Napotnikovi prijatelji, dali vse od sebe, da so lik 
slikarja največjih formatov v nabito polni dvorani 
izbrancev vsaj približno »prislikali« za zgodovi-
no. Nekaj več o slavljencu pove že razgrabljena 
knjiga, saj so jo soavtorji dobili zastonj. Knjiga že 
kliče za ponatis, torej resnica le pride na dan?! 

S skupnimi močmi o veličini Jožeta Napotnika jože MiKlavc

FOTOKARIKATURA

Foto Jože Miklavc 

  
amadeja kompRej beRce

VODORAVNO
2. Zemeljsko olje
6. Izdelovalec škafov
8. Aparat za globinsko slikanje telesnih delov
9. Bodeč plevel
11. Športna dvorana
13. Tovornjak
14. Vas južno od Maribora
15. Britanski fizik (John)
17. Šaljivec, neresnež
18. Bukov plod
20. Dva grška poveljnika pred Trojo
24. Pasje mesto
25. Nadja Tiller
26. Neresnica
27. Krajan vasi Krkavče
28. Glavno mesto Jordanije

RAZVEDRILO
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NAVPIČNO
1. Pojav na vodni gladini
3. Otok v malih Antilih
4. Čarli Novak
5. Pes s košatimi brki in ščetinastimi obrvmi
7. Naša pesnica Škerl
10. Šolsko polletje
12. Lesen kip s kamnitimi udi
16. Nekdanji slovenski pesnik (Janez)
19. Pripadnica ljudstva Ilirov
21. Izbrano branje
22. Prebivalka domovine bikoborb
23. Škrat, ki varuje zaklade v zemlji
25. Nigel Short

r A Z v e d r I l O

Fran in Miha, vzdrževalca v službi vlade, stojita ob 
drogu in gledala navzgor.

Mimo pride ženska in ju vpraša, kaj počneta.

»Izmeriti morava višino droga za zastavo,« je rekel 
Miha, »vendar nimava lestve.«

Ženska: »Daj mi ta ključ iz škatle z orodjem.«

Odvila je nekaj vijakov in položila drog na tla. Nato 
je iz njune škatle z orodjem vzela meter, opravila 
meritev in rekla: »500 cm,« in odšla.

Fran je zmajal z glavo in se zasmejal: »No, tale pa je 
ena tapametnih. Vse ve in se na vse spozna!« »Midva 
rabiva višino, ona nama je pa izmerila dolžino!«

Fran in Miha še vedno delata za vlado.

Šala
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